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World Economic Forum (WEF)  -  Evaluatie

De minister-president was op 17 januari 2023 te gast in het Radio 1-
actualiteitsprogramma De Ochtend om er vanuit het World Economic Forum in Davos uit 
te pakken met een recordbedrag van 5,26 miljard euro aan investeringen door 
buitenlandse bedrijven in 2022. De minister-president bracht zijn aanwezigheid in Davos 
rechtstreeks in verband met deze recordinvestering. “Sinds het WEF is Vlaanderen er lid 
van. De bedrijven die ik er ontmoet heb de laatste drie jaar en die Geert Bourgeois 
ervoor er ontmoet heeft: die bedrijven samen hebben voor meer dan 5 miljard 
geïnvesteerd in Vlaanderen. Hier slaag ik erin op 40-50 dagen tijd 40 à 50 CEO’s te 
ontmoeten”, luidde het. 

Dat Vlaanderen een goed uitgebouwd netwerk heeft en actief investeringen aantrekt, is 
uiteraard een goede zaak. Anderzijds is het wel problematisch dat dit nu gebeurt op 
initiatief van een schimmige lobby-organisatie die een specifieke globalistische agenda 
nastreeft die een bedreiging vormt voor de soevereiniteit van onze naties.

Graag had ik ter overweging van de voor- en nadelen van de Vlaamse aanwezigheid op 
de WEF-bijeenkomst in Davos meer zicht gekregen op de gesprekken die daar gevoerd 
werden en tot welke resultaten en investeringen die hebben geleid. 

1. Kan de minister-president voor alle voorgaande WEF-bijeenkomsten in Davos (t.e.m. 
de editie 2022) meedelen: 

a) welke gesprekken de minister-president daar had en met wie;

b) tot welke projecten en investeringen die leidden in welke sector; 

c) hoeveel jobs in dat verband werden gecreëerd in Vlaanderen? 

2. Uiteraard zal de minister-president nog geen informatie kunnen verstrekken over de 
investeringen en de jobcreatie die voortvloeiden uit de bijeenkomst van januari 
2023, maar betreffende die editie graag toch ook al een overzicht van de gesprekken 
die de minister-president tijdens deze bijeenkomst heeft gevoerd, evenals het 
onderwerp van deze gesprekken.  

3. Wat was de totale kostprijs die verbonden was aan de deelname van de Vlaamse 
delegatie aan de recentste editie van het WEF in Davos? 



4. Hoe evalueert de minister-president deze editie van het WEF voor wat Vlaanderen 
betreft?
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Allereerst wens ik nogmaals te benadrukken dat aanwezigheid in Davos voor een open 
economie als de onze een investering is in de toekomst. Onze economie, onze jobs 
hangen in belangrijke mate af van internationale handel en buitenlandse investeringen. 
Events zoals het Wereld Economisch Forum helpen deze te ondersteunen en versterken. 
Aanwezigheid in Davos biedt een unieke gelegenheid om op drie dagen tijd een hele 
reeks CEO’s, internationale topmensen van multinationale bedrijven, op een paar 
vierkante kilometer bijeen te hebben. Op geen enkele andere manier kan je anders een 
40 tal topontmoetingen hebben op zo een korte tijd.

1. a) U vraagt naar de gesprekken die ik tijdens de voorgaande WEF-bijeenkomsten in 
Davos (t.e.m. editie 2022) gehad heb. Ik verwijs hiervoor ook graag naar de 
antwoorden die ik reeds op vorige schriftelijke vragen en vragen om uitleg 
uitgebreid gegeven heb. Ik herneem hieronder de belangrijkste zaken: 

Wat betreft de editie van januari 2020; ik had toen 2 politieke contacten en 16 
contacten met het topmanagement van internationaal actieve bedrijven.

Tijdens de editie van mei 2022 had ik – naast twee politieke ontmoetingen – 
contacten met vertegenwoordigers uit 25 bedrijven. Het ging om een vijftal 
bedrijven, actief in de sector van hernieuwbare energie, evenveel bedrijven uit de 
technologiesector, bedrijven actief in sectoren die de ruggengraat vormen van het 
Vlaams economisch weefsel, zoals de chemische industrie, de biotech- en farma-
industrie, een tweetal organisaties met een onderwijsdimensie die me toelieten om 
van gedachten te wisselen over de uitdagingen omtrent het opleiden van profielen 
die tegemoetkomen aan de noden van onze samenleving (denk aan STEM-
profielen). Tot slot waren er een drietal contacten waarbij over circulaire economie 
werd gesproken, één van hen Circular Valley.

b-c)De cijfers die ik aanhaalde, zijn gebaseerd op individuele meetings met bedrijven  
die plaatsvonden tijdens de laatste vier edities van het World Economic Forum 
(WEF). Dit omvat gesprekken tijdens de jaren 2018, 2019, 2020 en 2022. In 2021 
werd de jaarlijkse bijeenkomst van het WEF niet georganiseerd wegens de COVID 
19-pandemie. 

Er werd gekeken naar de investeringen die deze bedrijven in Vlaanderen maakten 
sinds 2018 voor de jaren 2018, 2019, 2020, 2021 en 2022. In bijlage vindt u een 
overzicht van de  buitenlandse directe investeringen (Foreign Direct Investments, 
FDI) door deze bedrijven. Er wordt een opdeling gemaakt per jaar, per land van 
oorsprong, per type, per activiteit, per sector en per provincie.

Hebben al deze investeringen te maken met onze aanwezigheid in Davos? Die 
een-op-eenverbanden kun je uiteraard niet maken. Maar het is wel 
klantenbinding, het is kijken naar wat bijgespijkerd moet worden in ons 
investeringsklimaat om die investeringen rond te krijgen.



Wat betreft de editie van januari 2023, klokte ik af op 28 officiële bilaterale 
ontmoetingen. Daarnaast waren er nog een paar rondetafelgesprekken, waardoor 
ik in totaal rond de 40 CEO’s ontmoet heb. Algemeen gesproken zette ik tijdens 
deze gesprekken in Davos de Vlaamse troeven in de kijker bij geïnteresseerde 
investeerders. Daarnaast wisselde ik van gedachten met buitenlandse 
investeerders die vandaag reeds in Vlaanderen actief zijn. Hierbij beoogde ik 
enerzijds klantenbinding en anderzijds informeerde ik naar eventuele 
uitbreidingsplannen voor hun Vlaamse vestigingen. Zo vernam ik wat er leeft bij 
deze bedrijven en verwierf ik inzicht in hoe buitenlandse actoren hun 
aanwezigheid in de Vlaanderen evalueren. Dat is belangrijk in functie van 
toekomstige beleidsmaatregelen die de Vlaamse Regering kan nemen om een 
aantrekkelijke economische regio te blijven. In Davos voorzag ik ook ruimte voor 
spontane gesprekken en onverwachte onderwerpen.

2. In de media werd meer concreet reeds publieke aandacht gegeven aan mijn 
ontmoetingen met Philips, Microsoft, PureCycle, the Procter & Gamble Company en 
BASF. 

Voor de overige contacten ging het in sectoraal opzicht om twee bedrijven uit de 
voedingssector, vier bedrijven uit de gezondheidszorg en farmaceutica, twee bedrijven 
uit de sectoren logistiek en transport, één bedrijf uit de biotech, drie chemische 
bedrijven, vijf bedrijven uit de technologiesector, vier bedrijven uit de sector 
hernieuwbare energie, drie bedrijven uit de circulaire economie, één bedrijf uit de 
metaalindustrie en drie bedrijven in de categorie algemeen of sectoroverstijgend. Bij 
een aantal gesprekspartners stond ook een presentatie van het Vlaams 
Datanutsbedrijf op de agenda. 

3. De deelname zelf kostte 27.000 Zwitserse Frank. De omkadering en de operationele 
kosten van de zending komen neer op 57.268,4 Zwitserse Frank. Die kosten omvatten 
de accommodatie voor de hele delegatie in het hotel, de huur van de Flanders Room 
(i.e. de vergaderzaal voor mijn bilaterale ontmoetingen in datzelfde hotel) en verder 
de consumptie-uitgaven, alsook de kostprijs voor het evenement dat we 
organiseerden. Mijn diensten deden er opnieuw alles aan om kostenefficiënt te 
werken. 

4. Ik evalueer deze editie van Davos als succesvol. Zoals reeds gezegd, klokte ik af op 28 
officiële bilaterale meetings. In aanwezigheid van vertegenwoordigers van de Port of 
Antwerp-Bruges en van Procter & Gamble konden we daarnaast een prachtig project 
aan. PureCycle, een Amerikaans bedrijf, heeft Antwerpen geselecteerd als 
investeringslocatie voor een nieuwe polypropyleen-recyclagefabriek.

Ook tijdens andere gesprekken nam het bedrijf in kwestie, in het licht van hun 
toekomstige investeringsbeslissing, akte van de Vlaamse troeven. Bovendien wisselde 
ik van gedachten over mondiale economische trends zoals de Amerikaanse Inflation 
Reduction Act. De Europese competitiviteit is en blijft een belangrijk aandachtspunt.

Het belang van deze gesprekken werd bij aanvang van de zending nogmaals 
onderschreven door de investeringscijfers voor 2022 die Flanders Investment and 
Trade op 16 januari 2023 bekendmaakte. Daaruit bleek dat buitenlandse bedrijven 
vorig jaar voor een recordbedrag van 5,26 miljard euro in Vlaanderen investeerden en 
een recordaantal van 6540 jobs creëerden. In Davos ontmoette ik organisaties die 
goed zijn voor meer dan 16.000 jobs in Vlaanderen.

De zending naar Davos stond dit jaar ook in het teken van de lancering van het 
Vlaams Datanutsbedrijf waarbij ik bekend maakte dat zowel Microsoft als Philips 
toegezegd hebben dat ze mee partner willen worden van het Datanutsbedrijf. 



Ik organiseerde in Davos ook een Flanders Business Breakfast over hoe ecosystemen 
de circulaire economie kunnen stuwen – iets waar als Vlaanderen heel sterk in zijn.

Tot slot vormde de jaarlijkse bijeenkomst van het WEF, die dit jaar in het teken stond 
van Cooperation in a Fragmented World, opnieuw een unieke gelegenheid om ideeën 
uit te wisselen met experts, politici en academici. Wie daadkrachtig beleid wil voeren 
en antwoorden wil bieden op uitdagingen dient zich te informeren, dient in dialoog te 
gaan en dient samen te werken. 

BIJLAGE

Overzicht buitenlandse directe investeringen (FDI’s) gelinkt aan Davos-vergaderingen 
(2018, 2019, 2020, 2022). 
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